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PROTOKÓŁ Nr XXXIII/17 

SESJI RADY MIASTA KAMIENNA GÓRA 

z 26 kwietnia 2017 r. 

odbytej w Sali Witrażowej Urzędu Miasta w Kamiennej Górze 
 

Godzina rozpoczęcia Sesji 13.00, zakończenia 16.00 

 

Obecnych na Sesji – 21 radnych – lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu. 

 

W Sesji uczestniczył BM Krzysztof Świątek. 

 

Obsługa radcowska – Adwokat Tomasz Łuczkowski 

 

 

Ad. 1. Otwarcie Sesji 

 

Sesję otworzył i prowadził Przewodniczący RM H. Różański. 

 

Przewodniczący RM powitał obecnego na Sesji Proboszcza Parafii p.w. Matki Bożej 

Różańcowej Piotra Smolińskiego, radnych, BM, zaproszonych gości, mieszkańców 

i kamiennogórskie media. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, że w Sesji uczestniczy 21 radnych na 21 ustawowego składu 

Rady, co stanowi quorum, przy którym RM może obradować i podejmować uchwały. 

 

 

Ad. 2 Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad 

 

Przewodniczący RM odczytał ustalony porządek obrad: 

 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad. 

3. Przyjęcie Protokołu z XXXII Sesji Rady Miasta. 
 

4. Wnioski, zapytania i interpelacje. 

5. Informacja Burmistrza Miasta o pracy między Sesjami. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o pracy Rady między Sesjami. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (dz. nr 221/7, 

obr. nr 3). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (dz. nr 211/3, 

obr. nr 7). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (dz. nr 40/14, 

obr nr 7). 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (dz. nr 254/26, 

869, 870, obr. nr 6). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji z budżetu miasta Kamienna Góra 

z przeznaczeniem na realizowane w 2017 roku prace konserwatorskie, restauratorskie 

lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków, położonych na 

terenie Gminy Miejskiej Kamienna Góra, a nie stanowiących ich własności. 
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12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Miasta Kamienna Góra na lata 

2017-2025. 

 

13. Sprawy różne. 

14. Zamknięcie Sesji. 

 

Radny M. Białecki zgłosił wniosek o przesunięcie punktu 11 porządku obrad, tj. „Podjęcie 

uchwały w sprawie udzielenia dotacji z budżetu miasta Kamienna Góra z przeznaczeniem na 

realizowane w 2017 roku prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 

zabytkach wpisanych do rejestru zabytków, położonych na terenie Gminy Miejskiej Kamienna 

Góra, a nie stanowiących ich własności” w miejsce dotychczasowego punktu 7.  

 

Przewodniczący RM poddał w/w wniosek pod głosowanie, w wyniku którego RM przy 

20 głosach „za”, 1 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” wyraziła zgodę na zmianę kolejności 

punktów w porządku obrad. 

 

 

Ad. 3. Przyjęcie Protokołu z XXXII Sesji Rady Miasta 

 

Przewodniczący RM poinformował, że Protokół Nr XXXII/17 był wyłożony do wglądu 

w Biurze Rady Miasta. Dodał, że nie zostały do niego wniesione uwagi ani zastrzeżenia 

i zapytał, czy w chwili obecnej ktoś chciałby zgłosić jakieś zastrzeżenia? Uwag ani zastrzeżeń 

nie zgłoszono. 

 

 

Ad. 4. Wnioski, zapytania i interpelacje 

 

Radna Irena Plata:  

1. Prośba o montaż oświetlenia przy skwerku na ul. F. Chopina. Park położony jest przy 

jednej z głównych ulic w mieście, a ponadto zamontowano tam urządzenia do ćwiczeń, 

z których po zmroku (bez oświetlenia) nie można korzystać. 

2. Prośba o rozważenie możliwości zmodernizowania skwerku przy ul. L. Waryńskiego, 

tj. poprzez postawienie ławeczek i ukwiecenie tego miejsca. 

3. Pytanie, kiedy rozpoczną się prace związane z uzupełnianiem ubytków w drogach po 

zimie? 

 

Radny Andrzej Jasiński: 

1. Prośba o rozważenie możliwości poszerzenia działań mających na celu walkę z niską 

emisją. W mieszkaniach komunalnych istnieje możliwość otrzymania dofinansowania 

na wymianę ogrzewania na gazowe i zdaniem radnego powinni ją również mieć 

pozostali mieszkańcy. Radny zdaje sobie sprawę, że miasto ma ograniczone możliwości 

finansowe, ale powinien to być priorytet w działaniach. 

2. Prośba o uzupełnienie dziur w nawierzchni ul. Lubawskiej, a w przyszłości gruntowny 

remont tej ulicy. 

 

Radna Danuta Walus: 

1. Pytanie, gdzie zostanie przeniesiona Miejska Biblioteka Publiczna na czas remontu 

budynku Centrum Kultury? 
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Radny Marek Białecki: 

1. Prośba o interwencję u właściciela drogi wewnętrznej biegnącej od ul. Spacerowej do 

parkingu przy przychodni ESKULAP, która to jest w fatalnym stanie. 

 

Radna Zofia Kolat: 

1. Pytanie, czy został już wyłoniony organizator letniego wypoczynku dzieci i kto nim 

jest? Pytanie, czy znana jest liczba dzieci, które wezmą udział w półkoloniach? 

 

Radna Celina Róg odniosła się do tematu poruszonego przez radnego A. Jasińskiego 

i powiedziała, że w dniu dzisiejszym przeprowadziła rozmowę z osobą pracującą w firmie 

TAURON, która wskazała, że na stronie internetowej spółki znajdują się do pobrania wnioski 

o przyłączenie budynku do miejskiego ogrzewania oraz warunki, które muszą zostać spełnione. 

Wnioski są rozpatrywane zazwyczaj w ciągu dwóch tygodni i szacowane są koszty, jakie 

musiałaby w tym zakresie ponieść wspólnota. Jest duże zainteresowanie tym tematem. 

Radna Danuta Kurnyta: 

1. Pytanie, gdzie zostanie przeniesione Przedszkole Publiczne Nr 2 na czas remontu 

budynku Centrum Kultury? 

 

Radna Violetta Majak: 

1. Pytanie, do kiedy mają zostać wyprowadzone wszystkie jednostki działające 

w budynku Centrum Kultury, gdzie samo Centrum będzie miało swoją siedzibę 

w czasie remontu i czy w czasie wakacji będzie prowadziło zajęcia dla dzieci, tak jak w 

latach ubiegłych? Pytanie, na kiedy planowany jest powrót jednostek do budynku? 

 

Radny Wiesław Sobiechowski: 

1. Podziękowanie, w imieniu mieszkańców budynku przy ul. Wałbrzyskiej, za pozytywne 

załatwienie prośby. 

 

Radny Janusz Jarosz: 

1. Pytanie, na jakim etapie jest sprawa zakupu pyłomierza i czy zadanie to zostanie 

w ogóle sfinalizowane? Dzięki temu urządzeniu możemy badać poziom 

zanieczyszczenia w każdym miejscu Kamiennej Góry. Temat ten jest również 

powiązany ze Strategią Rozwoju Miasta, przy której radny chciał pracować i zgłaszał 

swoją dyspozycyjność. W treści tego dokumentu pisze się, że jakość powietrza 

w mieście nie budzi większych zastrzeżeń, a chwilowy pomiar w budynku Ratusza 

pokazał, że wiele poziomów zostało przekroczonych. Jest to zdaniem radnego 

niespójność i nie popiera tych zapisów strategii. 

 

Radny Janusz Chodasewicz: 

1. Pytanie, kiedy „deszcz” zewnętrznych pieniędzy spłynie do Kamiennej Góry i na jakie 

zadania? 
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2. Pytanie, czy miasto ubiega się o środki na remonty dróg? W kwietniu br. w ramach 

oszczędności Wojewoda Dolnośląski przyznał dodatkowe środki na ten cel dla 

dziewięciu gmin i czterech powiatów, ale nie ma wśród nich ani Kamiennej Góry ani 

powiatu kamiennogórskiego. Na poprzedniej Sesji radny wspominał, że Marciszów 

pozyskał 13 mln zł na kanalizację, a Kamienna Góra również ma z kanalizacją problemy 

i można byłoby o takie środki zabiegać. 

3. Pytanie, na jakim etapie jest zapowiadany temat zbrojenia działek na 

ul. Krzeszowskiej? Kiedy działki zostaną przeznaczone do sprzedaży i czy jest już 

decyzja, czy będą sprzedawane jako działki zbrojone? Czy wiadomo już ile będzie 

miasto musiało przeznaczyć środków na przygotowanie terenu do sprzedaży? 

4. Pytanie, czy prowadzone prace nad Zalewem skończą się jedynie na wymianie 

nawierzchni, czy planowane są kolejne działania na obiekcie? 

5. Mija 6 lat od oddania w użytkowanie wrocławskiej fundacji terenu przy ul. Zamkowej 

(na którym zlokalizowane są ruiny Zamku), a dwa lata temu BM wspominał, 

że zastanawia się nad wypowiedzeniem umowy tej fundacji, z której wynika, że jest 

taka możliwość jeśli nie zostaną przeprowadzone tam żadne prace. Do chwili obecnej 

nic w tym miejscu nie zostało zrobione i pytanie, czy BM podjął już decyzję 

o wypowiedzeniu umowy? Zamek w dalszym ciągu niszczeje i może ktoś inny tym 

tematem by się zajął? 

6. Pytanie, czy BM wie, ile brakuje witraży z byłej Restauracji „Ratuszowa” i czy są 

szanse na znalezienie osoby, która je ukradła? Czy zostały podjęte jakieś działania 

w celu ustalenia, gdzie są te brakujące witraże? 

7. Pytanie, jaki będzie całkowity koszt Dni Kamiennej Góry i jaki koszt z tego tytułu 

poniesie miasto? Czy jest już umowa z operatorem i jak wygląda sprawa przygotowań 

do święta? 

 

Radny Ryszard Ostrowski: 

1. Mija 31 rocznica wybuchu elektrowni w Czarnobylu i wg danych potrzeba 196 lat dla 

rozłożenia paliwa atomowego pochodzącego z tej elektrowni. Największe stężenie było 

odnotowane pod Śnieżką i należałoby, zdaniem radnego, zobowiązać Agencję 

Atomistyki, aby przekazała dokładne dane o stężeniu pierwiastka radiacyjnego 

i dokonała sprawdzenia wód i gruntów. Taki wniosek powinien wyjść z urzędu. 

2. Prośba o wystąpienie do Zarządu Telewizji Polskiej o rozszerzenie oferty bezpłatnych 

programów (o ok. 30) z Przekaźnika na Górze Parkowej. 

 

Radny Zbigniew Nagórny: 

1. Pytanie, co nowego dzieje się w Aglomeracji Wałbrzyskiej i czy są jakieś nowe 

ustalenia w sprawie budowy drogi S3 na odcinku przebiegającym przez nasze miasto? 

2. Prośba o przybliżenie tematyki ostatniego Konwentu Wójtów, Burmistrzów 

i Prezydentów Miast. 

3. Na jakim etapie jest sprawa przejęcia budynku byłego dworca PKP? 

4. Pytanie, czy znany jest termin remontu parkingu przy Al. Wojska Polskiego (za 

Sądem)? 

 

Ad. 5. Informacja Burmistrza Miasta o pracy między Sesjami 

 

Informację w powyższej sprawie przedstawił Burmistrz Miasta – zał. Nr 2 do protokołu. 
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Odpowiedział ponadto na pytania i wnioski radnych z dwóch poprzednich Sesji, tj.: 

 

Radnemu W. Sobiechowskiemu: 

- sprawa przeglądów technicznych – procedury wynikają z przepisów prawa i zawieranych 

umów, a szczegółowe informacje można w tym temacie uzyskać w Wydziale ZIF UM 

 

Radnej V. Majak: 

- sprawa lokalizacji WORD przy SP Nr 2 – były rozważane dwie lokalizacje, ale w opinii 

fachowców z Wojewódzkiego Ośrodka Doskonalenia Kierowców ta przy szkole podstawowej 

była najkorzystniejsza; nie będzie żadnego zagrożenia dla dzieci i mieszkańców, a plac 

manewrowy jest i będzie własnością miasta; jeśli chodzi o korzyści dla szkoły, to Dyrektor 

prowadzi rozmowy w tym temacie; trwają ostatnie uzgodnienia z operatorem sieci i GDDKiA 

w sprawie zgody na włączenie dróg krajowych w Kamiennej Górze do dróg, na których może 

być przeprowadzana nauka. 

 

Radnej C. Róg, J. Chodasewiczowi: 

- sprawa remontu Centrum Kultury – wyczerpująca informacja w Sprawozdaniu. 

 

Radnemu J. Chodasewiczowi: 

- sprawa PSZOK – wg mnie punkt jest legalny, a jutro złożę obszerne wyjaśnienia w tej sprawie 

w Prokuraturze. 

 

Radnej Z. Kolat: 

- sprawa informowania wspólnot o konieczności utrzymania czystości – wniosek został 

przekazany. 

 

Radnej R. Komorowskiej: 

- sprawa wolnych działek dla zakładów produkcyjnych – są takie działki, chociaż większość 

należy do Agencji Rolnej i w tej sprawie jesteśmy w kontakcie z Prezesem SSEMP. 

 

Radnemu Z. Nagórnemu: 

- sprawa sprzątania dróg – rozpoczęła się naprawa dróg, ale działania utrudnia trochę pogoda; 

łatana będzie również droga ul. Lubawskiej, którą niedawno przejęliśmy w zarządzanie, 

- sprawa budowy ścieżek rowerowych – wszystkie wnioski, które zostały przygotowane, 

czekają na nabory i w połowie roku ma się odbyć nabór na oświetlenie i ścieżki rowerowe, 

a następnie na remonty budynków i termomodernizacje, 

- sprawa przejęcia budynku PKP – wysłaliśmy do PKP nasze uwagi na ich propozycje 

z jednoczesną prośbą o spotkanie; od trzech miesięcy czekamy na odpowiedź. 

 

Radnemu T. Baćko: 

- sprawa włączenia Kamiennej Góry w szlak Festiwali muzyki kameralnej – podtrzymuję swoje 

wcześniejsze stanowisko. 

 

Radnemu M. Białeckiemu: 

- sprawa mostu łączącego ul. Spacerową z ul. Papieża Jana Pawła II – złożyliśmy niezbędne 

dokumenty do Sądu, pokryliśmy opłaty i czekamy na datę rozprawy. 

 

Radnemu J. Chodasewiczowi i radnej Z. Kolat: 

- sprawa Rajdu Arado – odpowiedzi udzieliła Skarbnik Miasta na poprzedniej Sesji; zachowane 

zostaną prezentacje, przemarsze grup rekonstrukcyjnych; w Kamiennej Górze imprezy odbędą 
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się 29.04.2017 r.; wiele okolicznych miejscowości włącza się bardzo w tą imprezę i chcą gościć 

grupy rekonstrukcyjne na swoich terenach, 

- sprawa remontu Centrum Kultury - wyczerpująca informacja w Sprawozdaniu, 

- sprawa artykułów w gazecie dotyczących remontów – Sp. Mieszkaniowa składała dwa 

wnioski na remonty, ale nie udało się ich pozyskać; zrobiona została elewacja budynku przy 

ul. Karola Miarki oraz parę innych inwestycji; cały czas udzielane są informacje n/t poszukiwań 

środków zewnętrznych na ten cel, również w ramach Aglomeracji Wałbrzyskiej; 6 wspólnot 

mieszkaniowych same złożyły wnioski o termomodernizację i wstępnie są po pozytywnych 

opiniach; to że Marciszów, czy Czarny Bór pozyskał środki nie oznacza, że remonty 

przeprowadzili; my też mamy już zagwarantowane środki na część zadań, ale prace dopiero się 

zaczną; Czarny Bór zdecydował się na budowę domu komunalnego, a Kamienna Góra weszła 

do Programu Mieszkanie+ (3 działki przeszły do dalszej weryfikacji). 

 

Radnej C. Róg: 

- sprawa poszerzenia zakresu LPR – Szkoła Specjalna ubiegała się o środki na 

termomodernizację i otrzymała niewielką kwotę, ale wniosek jest ponownie rozpatrywany i jest 

szansa, że uda się pozyskać więcej środków; PCE jest jednostką powiatową i to oni muszą 

zdobyć środki na remont budynku; przesunięcie terminów remontu CK nie ma nic wspólnego 

z Rewitalizacją; 

 

Radnej Z. Kolat: 

- sprawa uprzątnięcia terenu na ul. Legnickiej – temat załatwiony, 

- sprawa Rajdu Arado - odpowiedzi udzieliła Skarbnik Miasta na poprzedniej Sesji, 

- sprawa Dni Kamiennej Góry -- odpowiedzi udzieliła Skarbnik Miasta na poprzedniej Sesji; 

trwają przygotowania do imprezy; tak jak co roku wystąpią lokalne zespoły, grupy 

przedszkolne; do połowy maja znane będą już wszystkie szczegóły; chcemy, aby koszt był 

porównywalny do tego z roku poprzedniego; niestety stroną gastronomiczną zajmie się 

zamiejscowa firma, gdyż nasze lokalne nie porozumiały się w tym temacie, 

- sprawa zmiany okręgów wyborczych w mieście – decyzja będzie podejmowana w przyszłym 

roku, kiedy Wojewoda Dolnośląski wskaże, na podstawie liczby mieszkańców na koniec roku, 

ilu radnych ma być wybranych; prace w tym temacie rozpoczną się już po wakacjach, 

gdyż wiemy, że liczba mieszkańców spadła poniżej 20 tys.,  

- sprawa podłączenia budynków do miejskiego ogrzewania - wyczerpująca informacja 

w Sprawozdaniu, 

- sprawa rozwiązania umowy z pracownikiem UM – temat został wyjaśniony radnej. 

 

Radnej. R. Komorowskiej: 

- sprawa realizacji inwestycji w ramach budżetu partycypacyjnego – prace już się rozpoczęły, 

- sprawa naprawy nawierzchni odcinka ul. M. Fornalskiej – prace już się rozpoczęły. 

 

Radnej I. Placie: 

- sprawa naprawy elementów zabawowych przy ul. Jeleniogórskiej – to nie jest plac zabaw, 

tylko miejsce, w którym dzieci się bawią; musi być wspólna wola wspólnoty i zarządcy, 

aby ten temat zrealizować. 

 

BM dodał, że jeśli któraś z odpowiedzi nie jest zadowalająca, to prosi o kontakt osobisty 

lub z pracownikami merytorycznych wydziałów. 

 

Radna C. Róg powróciła do treści swojego zapytania z poprzedniej Sesji i wyjaśniła, że przy 

uchwalania LPR dyskutowany był temat remontu budynku PCE i Szkoły Specjalnej, 
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o co wnioskował powiat; wówczas wyjaśniano, że może w przyszłości pojawi się możliwość 

ujęcia tych zadań w programie i radnej chodziło o to, że skoro niemożliwy wówczas do 

przesunięcia termin remontu CK został jednak przełożony w czasie dwukrotnie, to może 

pojawiła się również możliwość wprowadzenia do LPR zadań związanych z remontem 

budynków powiatowych. 

 

BM podkreślił, że nie wycofuje się ze swoich słów, że może taka możliwość się pojawi, 

ale muszą rozpocząć się pierwsze inwestycje; część gmin (również tych z Aglomeracji 

Wałbrzyskiej) zaczyna wycofywać się z realizacji zadań, na które otrzymały dofinansowanie, 

ponieważ nie są w stanie zapewnić wkładu własnego; Kamienna Góra oddłużyła się w ostatnich 

latach i teraz możemy skorzystać z projektów. Czynione są również starania (w ramach AW), 

aby osoby prywatne miały możliwość dofinansowania zmiany ogrzewania. 

 

Radny J. Chodasewicz stwierdził, że BM powinien powiedzieć, kto zapłaci za utworzenie 

WORD-u w Kamiennej Górze i o jakiej kwocie jest mowa. Dodał, że po to podaje Burmistrzowi 

przykłady inwestycji w ościennych gminach, aby przemyślał On, co u nas można zrobić lepiej. 

Zdaniem radnego jest różnica między 13 mln zł na jedną inwestycję (Marciszów), a 12 mln zł 

na wszystkie inwestycje (Kamienna Góra).  

 

Przewodniczący RM przerwał radnemu wypowiedź i poprosił o zadanie konkretnych pytań, 

a nie komentowanie wypowiedzi BM. 

 

Radny J. Chodasewicz stwierdził, że BM jeździ po Prokuraturach na własne życzenie. 

 

BM zaapelował, aby radny przestał Go obrażać, a Przewodniczący RM odebrał radnemu głos 

i ogłosił 10 min. przerwy. 

 

Radny Z. Nagórny poprosił, aby Przewodniczący RM trzymał się ściśle przyjętego porządku 

obrad i nie robił żadnych ustępstw. 

 

Przewodniczący RM udzielił głos radnemu J. Chodasewiczowi, ale radny M. Białecki 

zaoponował i powiedział, że Przewodniczący RM łamie przyjęty porządek obrad. 

 

Radny J. Chodasewicz powiedział, że nie byłoby spraw w prokuraturach, gdyby BM udzielał 

odpowiedzi na zadawane pytania i odtajniał pewne informacje. 

 

BM pokreślił, że ramach tego punktu zobowiązany jest do złożenia „informacji” i nie powinna 

ona podlegać dyskusji, a do tematu zawsze można powrócić w „sprawach różnych”. Dalej 

zapytał, kiedy nie udzielił radnemu odpowiedzi i wskazał, że należy rozgraniczyć kwestię nie 

udzielenia odpowiedzi od udzielenia niezadowalającej radnego odpowiedzi. Podkreślił również, 

że żadne informacje nie są utajniane i każdy radny otrzymuje wyjaśniania swoich wątpliwości 

i zapytań. BM wiele razy kierował radnego do merytorycznego wydziału, np. Zamówień 

Inwestycji i Funduszy Zewnętrznych, ale radny nigdy się tam nie pofatygował. Radny nie musi 

lubić BM, ale mówienie, że zasłużył sobie na składanie wyjaśnień w Prokuraturze jest 

nadużyciem i BM zastanowi się, co z tą wypowiedzią zrobić. 
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Ad. 6. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o pracy Rady między Sesjami 

 

Informację w powyższej sprawie przedstawił Wiceprzewodniczący RM Jerzy Basta – zał. 

Nr 3 do protokołu. 

 

 

Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji z budżetu miasta Kamienna Góra 

z przeznaczeniem na realizowane w 2017 roku prace konserwatorskie, restauratorskie 

lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków, położonych na 

terenie Gminy Miejskiej Kamienna Góra, a nie stanowiących ich własności 

 

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawiła Skarbnik Miasta Iwona Pazgan. 

 

Głos zabrał Ksiądz Piotr Smoliński – Proboszcz Parafii Matki Bożej Różańcowej, zgodnie 

ze złożonym wnioskiem – zał. Nr 4 do protokołu. Podziękował radnym i BM za dotychczasową 

współpracę i podkreślił, że dzięki wsparciu finansowemu z miasta udało się wiele zrobić dla 

kościoła, który jest wpisany do rejestru zabytków. Ostatnio w parafii odbył się koncert Pasja 

wg św. Mateusza, który zgromadził ponad 700 osób, a spokojnie pomieściłoby się ich cztery 

razy więcej.  

 

Radny J. Chodasewicz zapytał, czy ogłoszony był nabór wniosków i czy zgłosiły się inne 

podmioty? 

 

Skarbnik Miasta wyjaśniła, że procedura została przeprowadzona zgodnie z uchwałą RM 

w tym zakresie i wpłynął jedynie wniosek z Kościoła pw. Matki Bożej Różańcowej. 

 

Nikt więcej nie zgłosił uwag ani zapytań do projektu uchwały w związku z czym 

Przewodniczący RM zarządził głosowanie nad projektem, w wyniku którego RM Kamienna 

Góra jednogłośnie, tj. przy 21 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XXXIII/219/17 w sprawie 

udzielenia dotacji z budżetu miasta Kamienna Góra z przeznaczeniem na realizowane w 2017 

roku prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych 

do rejestru zabytków, położonych na terenie Gminy Miejskiej Kamienna Góra, a nie 

stanowiących ich własności – zał. Nr 5 do protokołu. 

 

 

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (dz. nr 221/7, 

obr. nr 3) 

 

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Kierownik Wydziału Mienia Andrzej 

Wolny. 
 

Nikt z radnych nie wniósł zapytań, ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, 

w związku z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM Kamienna Góra przy 20 głosach 

„za”, 0 „przeciw” i 1 „wstrzymujących się” podjęła Uchwałę Nr XXXIII/220/17 w sprawie 

wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości – zał. Nr 6 do protokołu. 
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Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (dz. nr 211/3, 

obr. nr 7) 

 

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Kierownik Wydziału Mienia Andrzej 

Wolny. 
 

Radny J. Chodasewicz zapytał, czy chodzi o działkę przy cmentarzu, co potwierdził 

Kierownik Wydziału Mienia. 

 

Nikt więcej nie zgłosił uwag ani zapytań do projektu uchwały w związku z czym 

Przewodniczący RM zarządził głosowanie nad projektem, w wyniku którego RM Kamienna 

Góra przy 18 głosach „za”, 2 „przeciw” i 1 „wstrzymującym się” podjęła Uchwałę 

Nr XXXIII/221/17 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości – zał. Nr 7 do 

protokołu. 

 

 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (dz. nr 

40/14, obr nr 7) 

 

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Kierownik Wydziału Mienia Andrzej 

Wolny. Dodał, że zgodnie z wolą radnych, zgłoszoną podczas posiedzeń Komisji, przetarg 

zostanie ograniczony do mieszkańców budynku przy ul. Wałbrzyskiej 7. 

 

Radny J. Chodasewicz zapytał, czy zapis o ograniczonym przetargu nie powinien znaleźć się 

w treści projektu uchwały? 

 

Adwokat T. Łuczkowski powiedział, że RM wyraża jedynie zgodę na zbycie nieruchomości, 

a jej forma jest już jedynie kompetencją BM. Taki zapis nie może się zatem znaleźć w treści 

uchwały RM. Potwierdza to Rozstrzygnięcie Wojewody Dolnośląskiego, który unieważnił 

zapis z uchwały wskazujący formę przetargu, podkreślając, że rada wchodzi w takim przypadku 

w kompetencję organu wykonawczego. 

 

Nikt więcej nie zgłosił uwag ani zapytań do projektu uchwały w związku z czym 

Przewodniczący RM zarządził głosowanie nad projektem, w wyniku którego RM Kamienna 

Góra jednogłośnie, tj. przy 21 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XXXIII/222/17 w sprawie 

wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości – zał. Nr 8 do protokołu. 

 

 

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (dz. nr 

254/26, 869, 870, obr. nr 6) 

 

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Kierownik Wydziału Mienia Andrzej 

Wolny. 
 

Radny J. Chodasewicz zauważył, że o nabycie tych garaży zwracają się osoby, które użytkują 

je od dłuższego czasu i trzeba jasno dać przekaz do mieszkańców, że mimo zmiany umów, jest 

taka możliwość. Podpisywanie nowych umów nie oznacza zatem wejścia na nową ścieżkę, 

a kontynuację dotychczasowego stanu. Radny poprosił Adwokata o dokładne wyjaśnienie tego 

tematu. 
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Adwokat T. Łuczkowski powiedział, że w Jego ocenie jest to kontynuacja umów najmu, 

a warunkiem do sprzedaży jest wcześniejszy min. 3 letni okres wynajmowania pomieszczenia. 

Cały czas wynajmującym jest Gmina Miejska, a dotychczas Sp. Mieszkaniowa jedynie 

zarządzała tymi nieruchomościami. W chwili obecnej przeprowadza się zmiany porządkowe, 

które regulują przepisy prawa.  

 

Radny W. Sobiechowski podkreślił, że zmieniły się również warunki umów. 

 

Kierownik Wydziału Mienia wyjaśnił, że pomimo zmiany warunków mowa jest 

o kontynuacji wynajmu, a nie czymś zupełnie nowym. 

 

Adwokat dodał, że zmiany w treści nie świadczą o przerwaniu umowy najmu. Wielokrotnie 

zdarza się przecież, że jedna umowa jest aneksowana, co nie przerywa jej ważności. Najemcom 

będzie przysługiwało prawo pierwokupu nieruchomości, po spełnieniu warunku o minimalnym 

okresie wynajmu. 

 

Radna Z. Kolat powiedziała, że podczas analizy projektu na posiedzeniach Komisji radni 

zauważyli duże różnice w wielkościach działek. Kierownik Wydziału Mienia wyjaśnił 

wówczas, że ta duża działka nie będzie sprzedana jednej osobie, tylko zostanie podzielona na 

równe części i sprzedana czterem osobom. Poprosiła o potwierdzenie wcześniejszych 

zapewnień. 

 

Kierownik Wydziału wyjaśnił, że tak będzie i nie zmienia się stanowisko w tej sprawie. 

 

Radna C. Róg zapytała, dlaczego nie została ona zatem podzielona przed procedowaniem 

uchwały? 

 

Kierownik Wydziału odpowiedział, że wcześniejszy podział wydłużyłby w czasie całą 

procedurę i taki sposób sprzedaży miał już miejsce 

 

Nikt więcej nie zgłosił uwag ani zapytań do projektu uchwały w związku z czym 

Przewodniczący RM zarządził głosowanie nad projektem, w wyniku którego RM Kamienna  

Góra przy 20 głosach „za”, 0 „przeciw” i 1 „wstrzymującym się” podjęła Uchwałę 

Nr XXXIII/223/17 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości – zał. Nr 9 do 

protokołu. 

 

 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Miasta Kamienna Góra 

na lata 2017-2025 

 

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Kierownik Wydziału ZIF Dariusz 

Adamczyk. 

 

Radny J. Chodasewicz powiedział, że ze słów Kierownika wypowiedzianych podczas 

posiedzenia Komisji wynika, że nowa strategia jest potrzebna, gdyż 80% zapisów starej zostało 

zrealizowanych. 

 

Kierownik Wydziału ZIF wyjaśnił, że słowa te wypowiedział Sekretarz Miasta. 

 

Radny J. Chodasewicz przytoczył cele założone w strategii sprzed 10 lat, tj. niski poziom 
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hałasu komunikacyjnego, zanieczyszczenie powietrza nieprzekraczające dopuszczalnych norm, 

poprawa czystości rzek, estetyki miasta, stanu technicznego budynków, modernizacja 

przestarzałej infrastruktury technicznej, przygotowanie i wdrożenie programu poprawy stanu 

technicznego dróg, centralizacja systemu ciepłownictwa w ramach PEC celem likwidacji 

małych kotłowni, modernizacja lokalnych kotłowni na opalanie paliwem ekologicznym, 

wdrożenie programu systematycznego odtwarzania i czyszczenia rowów. Ogólny cel z kolei 

brzmiał „Kamienna Góra jest zarządzanym mądrze, gospodarnie, bez konfliktów społecznych, 

zadbanym, o czystym środowisku przyrodniczym miastem”, co pokrywa się z celem strategii 

z  obecnego projektu uchwały. Radny rozpoczął cytowanie jej zapisów, ale Przewodniczący 

RM podkreślił, że radni dokument czytali i zapisy są im dobrze znane, a zatem nie ma potrzeb, 

żeby radny je przedstawiał. Radny J. Chodasewicz powiedział, że Sesję oglądają mieszkańcy 

i to Im chce przybliżyć te informacje. Dodał, że cele są takie same od wielu lat i nie zgadza się 

z tezą, że tak wiele zostało zrealizowane z tej starej, że potrzebna była nowa. W Jego ocenie 

powinno być określonych kilka głównych celów i dokładnie wskazane jak je zrealizować, 

a dodatkowo cele operacyjne są pomylone ze strategicznymi. To BM ma mieć wizję na rozwój, 

a radni powinni ją ewentualnie skorygować. 

 

Przewodniczący RM zwrócił uwagę na niestosowność wypowiedzi radnego i odebrał Mu głos. 

 

Skarbnik Miasta wyjaśniła, że strategia zorganizowana jest w ten sposób, aby była na 

wysokim stopniu ogólności i jest to celowe założenie po to, aby wszelkie możliwości działania, 

jakie pojawią się w kolejnych latach mogły być swobodnie w dokument wkomponowane. 

Gdyby strategia została skomponowana w wyższym stopniu szczegółowości to zawężona 

zostałaby możliwość dojścia do danego celu. Uogólniony charakter pozwoli również na 

aplikowanie o środki na działania, które w chwili obecnej są trudne do przewidzenia. 

 

Radny W. Sobiechowski stwierdził, że są cele, które się kiedyś wpisywało i jeszcze wiele 

kolejnych lat będą aktualne, bo np. poprawa stanu powietrza jest tematem ciągle aktualnym 

i zawsze w tym zakresie może być lepiej. W strategii zapisane są też konkretne cele, np. budowa 

jazu i to pewnie zostanie zrealizowane i w kolejnych latach się już nie pojawi. 

 

Radna C. Róg również wskazała na to, że tego typu dokumenty mają często wymiar 

„abstrakcyjny” i nadaje się im bardzo ogólny charakter po to, aby w przeciągu tych kilku lat 

obowiązywania można było za każdym razem aplikować o środki, które okażą się możliwe do 

pozyskania. Przy składaniu wniosków zaznacza się wówczas, że dane zadanie jest zgodne 

z obowiązującą w gminie (powiecie) strategią. Zawężenie zapisów niejednokrotnie 

zablokowałoby wiele działań. 

 

Radna Z. Kolat powiedziała, że przeglądała strony internetowe Gminy Jawor, Lubawka 

i Kamienna Góra i ich strategie również mają charakter ogólności. Dodała, ze to nie jest 

program naprawczy, tylko dokument określający cele do zrealizowania. 

 

BM przypomniał, że poprzednie strategie były robione przez fachowe zewnętrzne firmy 

również w taki sposób. Zgodnie z ideą dokumentu zostanie powołany Komitet Monitorujący 

i należy się zastanowić, kto w nim powinien zasiadać. Co najmniej raz w roku powinna odbyć 

się ocena realizacji zapisów i ewentualnie powinny być wprowadzane wówczas zmiany. 

Uaktualniona strategia potrzebna jest również do składania wniosków o środki zewnętrzne 

oraz opracowania strategii przez jednostki podległe. Dla przykładu po uchwaleniu dzisiejszego 

dokumentu MOPS przedstawi do uchwalenia Strategię Rozwiązywania Problemów 

Społecznych. Strategia zakłada cele ogólne, a całoroczna praca je uściśla. 



12 
 

Radny J. Bruździak powiedział, że pracował w Zespole opracowującym Strategię Powiatową 

i każdy, kto brał udział w takich pracach wie, że tworzy się je poprzez warsztaty i zawsze mają 

one „wizjonerski” i „życzeniowy” charakter. To nie BM ma mieć wizję – tam jest ujęta wizja 

osób, które pracowały nad dokumentem. Nie można strategii myśli z planami, np. kilkuletni 

plan inwestycyjny, czy rewitalizacji. 

 

Radny J. Chodasewicz stwierdził, że rozumie ogólny charakter strategii, ale są tam też 

zapisane zadania szczegółowe, np. budowa Centrum Rekreacyjnego nad Zbiornikiem Wodnym, 

budowa ścieżek rowerowych, czy budowa placu zabaw przy ul. Szpitalnej i dlatego zdaniem 

radnego zostały pomylone pewne zapisy. Jeśli można było wrzucić takie szczegółowe zadania, 

to i w innych punktach o takie szczegóły można było się pokusić. Można wpisać cel 

„zahamowanie negatywnych tendencji demograficznych”, ale trzeba mieć pomysł jak tego 

dokonać.  

 

Skarbnik Miasta podkreśliła, że cele szczegółowe są wpisane w tych punktach, 

które pokrywają się z budżetem miasta na br., z planem inwestycyjnym lub wykazem 

przedsięwzięć. Ujęte zostały zadania, które są już zatwierdzone do realizacji, a wszystko inne 

jest po to ogólne, aby każdy pomysł w latach kolejnych i każda możliwość pozyskania środków 

mogła być wykorzystana. 

 

Radna V. Majak wyraziła zdanie, że strategia musi być elastyczna, ponieważ dotyczy długiego 

okresu, ale trzeba pamiętać również, że musi być ona zgodna ze strategią województwa 

i państwa. Zadania wpisane do strategii muszą mieć też odzwierciedlenie w planach 

szczegółowych. Dodała, że rolą radnych jest zabezpieczanie interesów mieszańców i dbanie 

o nie. 

 

Radny J. Jarosz stwierdził, że obok „suchych danych” o ilości osób niepełnosprawnych 

powinny w strategii pojawić się też wizje na jej zapobieganie. Radny zgłaszał swój akces do 

pracy nad strategią, gdyż temat niepełnosprawności jest dla Niego bardzo ważny. Zostały co 

prawda wprowadzone zapisy, o które radny wnioskował podczas posiedzenia KSS, ale miał też 

wiele innych pomysłów w tym temacie. 

 

Kierownik Wydziału ZIF wyjaśnił, że dane zawarte są w dziale „Diagnoza”, a zadania ujęte 

są w końcowej części strategii i na bazie tego dokumentu będą tworzone inne, bardziej 

szczegółowe akty. 

 

Radny J. Jarosz wyraził zrozumienie dla wyjaśnień Kierownika Wydziału, ale podkreślił, 

że wg Niego rozmowy na ten temat powinny odbyć się wcześniej i osoby, które wyrażały taką 

wolę powinny zostać do nich zaproszone. 

 

Radna C. Róg wyraziła zdanie, że ujęcie w diagnozie dokładnej liczby osób 

niepełnosprawnych jest niemożliwe, ponieważ jest to bardzo ciężkie do oszacowania. Zdarza 

się, że jedna osoba posiada nadanie stopnia niepełnosprawności z ZUS oraz Powiatowego 

Zespołu ds. Orzekania o Niepełnosprawności i są one wydawane na określony czas. 

 

Nikt więcej nie zgłosił uwag ani zapytań do projektu uchwały w związku z czym 

Przewodniczący RM zarządził głosowanie nad projektem, w wyniku którego RM Kamienna  

Góra przy 20 głosach „za”, 1 „przeciw” i 0 „wstrzymującym się” podjęła Uchwałę 

Nr XXXIII/224/17 w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Miasta Kamienna Góra na lata 

2017-2025 – zał. Nr 10 do protokołu. 
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Ad. 13. Sprawy różne 

 

Radny J. Bruździak wyraził zdanie, że w Informacji BM o pracy między Sesjami zabrakło 

trochę precyzji. Zdaniem BM wskutek reformy oświaty w Kamiennej Górze na dzień dzisiejszy 

nikt nie traci pracy, ale chodziło chyba tylko o szkoły, w których organem prowadzącym jest 

miasto. Zdaniem radnego, w Gimnazjum Nr 2, w którym miasto jest podmiotem finansującym 

(prowadzącym jest powiat), nie ma gwarancji, że nikt pracy nie straci. Udało się dokonać 

pewnych przeniesień, ale sprawa ta nie jest jeszcze rozwiązana na etapie arkuszy 

organizacyjnych. Radny liczy na współpracę i pamięć o nauczycielach w przypadku 

konieczności uzupełniania godzin w innych szkołach. 

 

BM stwierdził, że od dłuższego czasu mówi o tym, że nie jest wiadomym, czy wskutek reformy 

uda się znaleźć zatrudnienie wszystkim nauczycielom, ale na chwilę obecną, gdy tworzone są 

arkusze organizacyjne, nie wynika, aby w miejskich szkołach musiały nastąpić jakieś 

zwolnienia.  

 

Radny J. Bruździak dodał, że informował już o ilości możliwych zwolnień. Udało się tą liczbę 

trochę obniżyć, ale jednak bez wypowiedzeń umów o pracę się nie obejdzie. 

 

BM wyjaśnił, że sprawa ta nie kończy się na tym roku, ponieważ proces wygaszania gimnazjów 

trwać będzie trzy lata. Nie możemy dać żadnej gwarancji, że w efekcie końcowym faktycznie 

wszyscy zatrudnienie w innych placówkach znajdą, ale należy z oceną poczekać do końca 

procesu wygaszania. 

 

Radny J. Bruździak powiedział, że mówi jedynie o bieżącym roku. 

 

Radna R. Komorowska podziękowała za rozpoczęte prace na ul. M. Fornalskiej i poprosiła 

o postawienie co najmniej dwóch ławek za dawnym basenem. Zwróciła się również z prośbą 

o usunięcie gruzu na ternie byłego hotelu LEN oraz o utwardzenie terenu przy tej ulicy 

(naprzeciwko dawnej siedziby Banku Żywności). 

 

Radna I. Plata podziękowała BM, pracownikom UM oraz Sp. Mieszkaniowej za wykonanie 

wjazdu i podwórzy przy ul. F. Chopina i ul. Jeleniogórskiej. 

 

Radna V. Majak powróciła do tematu WORD przy SP Nr 2 i wyraziła obawę 

o bezpieczeństwo dzieci i mieszkańców ul. Szkolnej, która jest wąska. Wyraziła również 

zdanie, że w godz. 14.00-15.30 na rondzie na ul. Papieża Jana Pawła II oraz na skrzyżowaniu 

z ul. Jeleniogórską i Bohaterów Getta tworzy się duży korek, co utrudni sprawne 

przeprowadzanie egzaminów. Radna ma wątpliwości także co do bezpieczeństwa uczniów 

szkoły, ponieważ ośrodek ruchu będzie zlokalizowany bezpośrednio przy budynku, 

z którego wychodzą i wchodzą dzieci. Dyrekcja szkoły wraz z przedstawicielami miasta będą 

musiały bardzo dobrze przemyśleć ten temat i zastanowić się nad zwiększeniem 

bezpieczeństwa użytkowników tych okolic. 

Następnie radna poruszyła sprawę garaży i powiedziała, że część z nich w latach 70-tych była 

budowana przez samych najemców i teraz niektórzy z nich zwrócą się zapewne do miasta 

z prośbą o ich wykup. Zdaniem radnej trzeba zastanowić się, czy nie wprowadzić np. jakichś 

ulg dla takich osób. Radna poruszyła również temat odrestaurowania Zamku i powiedziała, 

że trzeba postawić na szali to zadanie np. z odnową starych kamienic, które wymagają 

zdecydowanych remontów. Gdyby znalazły się na odnowę Zamku środki zewnętrzne to sprawa 
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by była rozwiązana, ale przy konieczności wyłożenia własnych środków na ten cel trzeba 

poważnie przemyśleć, co jest pilniejszą potrzebą. 

 

Radny T. Baćko podziękował BM oraz Kierownikowi Wydziału IOŚ Magdalenie Bręśkiewicz 

za szybkie interwencje w sprawach o które wnioskował radny, a które zagrażały mieszkańcom. 

 

Radny A. Jasiński, jako nauczyciel SP Nr 2, wyraził zdanie, że lokalizacja WORD przy 

placówce oświatowej nie powinna stanowić zagrożenia dla dzieci. Dodał, że został tam 

utworzony oddzielny wjazd. Następnie wyraził zaniepokojenie informacjami, jakie niektórzy 

mieszańcy otrzymali podczas zebrań wspólnot mieszkaniowych, a mianowicie, że likwidowane 

będą komórki przydomowe, m.in. na ul. Papieża Jana Pawła II, gdzie budowana ma być jakaś 

droga. Mieszkańcy trzymają tam np. węgiel na zimę i zostaną postawieni w trudnej sytuacji, 

jeśli nie zaoferuje się im w zamian jakiegoś innego pomieszczenia. 

 

Radny J. Chodasewicz powrócił do tematu Zamku i powiedział, że Jego intencją nigdy nie 

było zabieranie środków ze szkół czy przedszkoli, a chodzi jedynie o to, że przez wiele lat nic 

się wokół tej sprawy nie dzieje. K. Świątek jest kolejnym burmistrzem, który w temacie 

odbudowy tej ruiny nic nie zrobił, a obowiązek ochrony zabytków spoczywa właśnie na gminie. 

Zdaniem radnego przekazanie terenu fundacji na kilka lat może „odbić się czkawką”, a teren 

wypadałoby zagospodarować jako trwałą ruinę (tak jak np. w Ząbkowicach Śl.). Z każdym 

rokiem stan zamku pogarsza się na tyle, że za chwilę nie uda się już tego zrobić w taki sposób. 

Kolejnym przykładem jest Płonina, gdzie dwie ruiny nabierają nowej świetności dzięki 

inwestorowi, który ma wizję na rozwój tych miejsc. Prowadzenie narracji w tonie „nie róbmy, 

bo się nie da” powoduje, że uciekają kolejne lata, a zabytek popada w coraz większą ruinę. 

Taka sama sytuacja dotyczy Zalewu, gdzie wg BM nie będzie można się kąpać, a zdaniem 

radnego jest to możliwe, tylko trzeba znaleźć na to sposób. Jeśli nawet nie byłaby możliwa 

kąpiel w samym zbiorniku to należałoby utworzyć kompleks basenów i do wypoczynku 

udostępnić plażę i całe otoczenie z infrastrukturą oraz miejscem np. dla domków 

kempingowych. Różne koncepcje na tą sprawę mógł przygotować wydział inwestycji, 

który przez kilka lat nie realizował wielkich zadań, bo miasto koncentrowało się na spłacaniu 

kredytów. Na koniec dodał, że użył wobec BM słów o zasłużeniu sobie na tłumaczenia 

w prokuraturze w takim kontekście, że każdy sobie na coś zasłużył, a cała sytuacja nie miałaby 

miejsca, „gdybyśmy się zachowywali inaczej tutaj”. 

 

Przewodniczący RM wyraził opinię, że ostatnia uwaga dotyczy samego radnego. 

 

BM powiedział, że w chwili obecnej Zamek jest na takim etapie zniszczenia, że nie widzi sensu 

na priorytetowe zajmowanie się tym tematem. Rada może oczywiście próbować Go do tego 

pomysłu przekonać, ale dając jakieś konkretne rozwiązania w tym temacie. Podjęta została 

próba przekazania terenu Fundacji, którana odbudowę zamierzała zdobyć duże środki, ale plan 

się im nie powiódł i dlatego temat stanął w miejscu. BM zgadza się z radnym 

J. Chodasewiczem, że ruiny należy zabezpieczyć, ale jeśli chodzi o dalsze działania, to oczekuje 

nie tylko wymagań ze strony radnego, ale też pomysłu i koncepcji jak problem rozwiązać. Jeśli 

z kolei chodzi o Zalew, to z własnych środków robione jest to, na co miasto stać, a na kolejne 

etapy modernizacji będziemy składać wnioski. Przyszedł czas na remonty na ośrodku, ale nie 

udało się tego podciągnąć pod Aglomerację Wałbrzyską i dlatego zadania będą 

przeprowadzane stopniowo. BM podkreślił, że we wszystkich działaniach potrzebny jest 

dialog, a nie jedynie oczekiwania i żądania. 
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Radny J. Chodasewicz wyraził zadowolenie z wyjaśnień BM, bo Jego zdaniem do tej pory 

były one zdawkowe i ograniczały się do słów „nie, bo nie”. Prawie całe trzy kadencje 

urzędowania minęły na rozmowach, a mieszkańcy chcą działań i efektów, które miały szanse 

być widoczne, gdyby BM nie upierał się przy niektórych kwestiach. 

 

Radny J. Jarosz wyraził zdanie, że w myśl powiedzenia, że media są trzecią władzą – władza 

powinna się dogadać. 

 

Radny W. Sobiechowski przypomniał, że podczas Komisji RM niejednokrotnie rozmawiano 

o tym, że teren Zalewu powinien być dużym centrum rekreacyjnym, ale póki nie będzie 

uregulowana gospodarka wodno-ściekowa na trasie spływu rzeki zasilającej Zalew, to nie ma 

sensu zbiornika oczyszczać i próbować przygotować do kąpieli. Zdaniem radnego 

nieopłacalnym jest również budowanie przepompowni. 

 

Radny R. Ostrowski zapytał dlaczego radny J. Chodasewicz bierze udział w Sesjach, skoro 

RM wygasiła Mu mandat, a uchwała przewidywała wejście jej zapisów w życie z dniem 

podjęcia. J. Chodasewicz dalej nęka radnych oraz BM swoją obecnością i wypowiedziami. 

Zapytał również, czy przy utrzymaniu przez sąd stanowiska RM zasadnym będzie żądanie od 

radnego zwrotu diet, które pobrał od momentu stwierdzenia wygaśnięcia mandatu do 

prawomocnego wyroku sądu?  

 

Przewodniczący RM wyjaśnił, że radny J. Chodasewicz legalnie i zgodnie z prawem zasiada 

w chwili obecnej w RM. 

 

Adwokat T. Łuczkowski powiedział, że w tym przypadku obowiązują przepisy ustawy 

Kodeks wyborczy, zgodnie z którymi radny nie traci mandatu do czasu prawomocnego wyroku 

sądu administracyjnego. Na 18 maja br. zostało wyznaczone posiedzenie Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego podczas którego rozpatrzona zostanie skarga na uchwałę RM złożona przez 

radnego. W przypadku wygaśnięcia mandatu radnego doczynienia mamy z ustawą szczególną 

i radny w Sesjach uczestniczyć może, ponieważ formalnie Jego mandat jeszcze nie wygasł. 

 

Radny J. Chodasewicz zwrócił się do radnego R. Ostrowskiego i powiedział, że nie On będzie 

decydował, czy radny może przychodzić na Sesje, czy też nie. Jako wieloletni radny powinien 

już wiedzieć, że uchwały RM podlegają zaskarżeniu i wbrew oczekiwaniom radnego będzie 

przychodzi na Sesje. 

 

Ad. 14. Zamknięcie Sesji 
 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący RM zamknął XXXIII Sesję Rady Miasta 

Kamienna Góra w dniu 26 kwietnia 2017 r. 
 

Protokołowała: 

Arkadiusz Rymer      Przewodniczący Rady 

/-/ Henryk Różański 


